

中国科技核心期刊
中国人文社会科学核心期刊(扩展版)

ISSN 1671-2072



QK2230617

中国司法鉴定

ZHONGGUO SIFA JIANDING

CHINESE
JOURNAL OF
FORENSIC
SCIENCES

2022 3 总第 122 期
双月刊 2022 年 5 月

《中国期刊网》《中国学术期刊(光盘版)》
“万方数据——数字化期刊群”全文收录期刊
《中文科技期刊数据库》(维普网)全文收录期刊



万方数据

目次

鉴定制度

- 鉴定人书面作证制度研究 朱晋峰(1)
- 司法鉴定援助的制度重构 薛楠(10)
- 鉴定意见采信规则之解构
——兼评植物新品种权诉讼指导案例92号、100号 柴永旺(18)

鉴定综述

- 苯乙胺类新精神活性物质及其代谢研究进展 翟文娅, 向平, 乔正, 等(24)
- 光敏印章印文检验理论与实践探析 杨进友, 王婷(36)

鉴定科学

- 呕吐物吸入致死的法医病理学鉴定 陈吉, 张开乔, 张志威, 等(44)
- 四肢长骨骨折术后不愈合医疗损害法医学分析 刘微, 蔡有权, 蔡继峰, 等(51)
- 侧位颅骨X线片同一性认定的研究 林汉光, 蒋丰慧, 洪晓纯, 等(57)
- 时间因素对显微法判定书写字迹朱墨时序影响的研究 王长亮, 吕晨, 陆延, 等(63)
- 足迹检验鉴定意见两种表述方式的比较研究 于洋, 罗亚平(70)
- 基于多源数据同步的驾驶人应急反应及时性分析 严永, 宋耀鑫, 李平凡, 等(77)

鉴定论坛

- 精神障碍者刑事责任能力评定机制之质疑与完善 李振林(83)
- 论司法鉴定争议解决机制的完善 马陈骏, 杜志淳(90)
- 人体对称性器官功能障碍的残疾评定 王淑斐, 杨立, 高东, 等(95)
- 人像合成视频鉴定关键技术实例探讨 曾锦华, 邱秀莲, 卞新伟, 等(102)
- 桡骨小头骨折鉴定分析 邹彩霞(107)

Contents

Forensic System

- Research on the Written Testimony System of Appraisers ZHU Jinfeng(1)
- System Reconstruction of Forensic Appraisal Assistance XUE Nan(10)
- The Deconstruction on the Adoption Rule of Expert Appraisal Opinion
— based on the Instructive Cases No. 92 and No. 100 of Protection of New Varieties of Plants
..... CHAI Yongwang(18)

Forensic Review

- Research Progress on New Psychoactive Substances of Phenethylamines and Their Metabolism
..... ZHAI Wenya, XIANG Ping, QIAO Zheng, et al.(24)
- Analysis of the Theory and Practice of Photosensitive Seal Inspection YANG Jinyou, WANG Ting(36)

Forensic Science

- Forensic Pathological Appraisal of Death by Vomit Inhalation
..... CHEN Ji, ZHANG Kaiqiao, ZHANG Zhiwei, et al.(44)
- Forensic Analysis of Medical Damage of Nonunion after Operation of Limb Long Bone Fracture
..... LIU Wei, CAI Youquan, CAI Jifeng, et al.(51)
- Study on the Same Identification of Lateral Skull X-ray Films
..... LIN Hanguang, JIANG Fenghui, HONG Xiaochun, et al.(57)
- Research of Time Effects on Microscopic Results of Identification of the Sequence between Stamps
and Handwriting WANG Changliang, LÜ Chen, LU Yan, et al.(63)
- Comparative Study of Two Ways to Express the Appraisal Opinions of Footprint Inspection
..... YU Yang, LUO Yaping(70)
- Timeliness Analysis of Driver's Emergency Response based on Multi-source Data Synchronization
..... YAN Yong, SONG Yaixin, LI Pingfan, et al.(77)

Forensic Forum

- Questioning and Perfection of the Evaluation Mechanism of Criminal Responsibility Ability of Mentally
Disabled Persons LI Zhenlin(83)
- On the Perfection of the Dispute Resolution Mechanism for Forensic Appraisal
..... MA Chenjun, DU Zhichun(90)
- Disability Assessment of Loss of Function of Human Symmetrical Organs
..... WANG Shufei, YANG Li, GAO Dong, et al.(95)
- Key Technology Examples of Portrait Synthesis Video Identification
..... ZENG Jinhua, QIU Xiulian, BIAN Xinwei, et al.(102)
- Identification and Analysis of Radial Head Fractures ZOU Caixia(107)



敬请关注司法鉴定
科学研究院官方微信
万方数据

ISSN 1671-2072



定价:20.00 元

9 771671 207227